



Animals in danger

La déforestation, le réchauffement de la planète, le braconnage, mettent en danger les animaux de la planète... En voici huit que le WWF veut sauver.



Tu as certainement déjà vu ce logo ! C'est celui du World Wide Fund for nature. Cette organisation mondiale a pour but de protéger l'environnement pour que notre planète puisse durer longtemps. Son symbole est le panda.

AMUR LEOPARD



Critically endangered

The world's rarest wild cat is in danger. It is hunted for its fur. Also, people hunt deer and wild boar which the Amur leopard needs for food.

Le chat sauvage le plus rare du monde est en danger. Il est chassé pour sa fourrure. De plus, les animaux dont il se nourrit, les chevreuils et les sangliers, sont eux-mêmes chassés.

Population

60

Habitat

Forests of the Russian Far East

ASIAN ELEPHANT



Endangered

Asian elephants are social animals: they live in groups and spend all day eating grass and plants. They are in danger because their habitat is being destroyed.

Les éléphants d'Asie sont des animaux sociaux : ils vivent en groupes et se nourrissent d'herbe et de plantes. Ils sont menacés de disparition car leur habitat est détruit par l'homme.

Population

50,000

Habitat

Forests of the Eastern Himalayas and the Mekong.

BLACK RHINOCEROS



Critically endangered

Black rhinos are in danger because poachers kill them for their horn. This is illegal. In China and Vietnam, rhino horn is used for medicinal purposes.

Le rhinocéros noir est en danger car les braconniers le tuent pour vendre sa corne. C'est illégal. En Chine et au Vietnam, la corne de rhinocéros est utilisée comme médicament.

Population

5,000

Habitat

African Savannah and forests

MOUNTAIN GORILLA



Critically endangered

The world's largest primate lives in forests high up in the mountains. Mountain gorillas are in danger due to poaching and loss of habitat.

Le plus gros primate du monde vit dans la forêt, dans des zones montagneuses. Le gorille de montagne est menacé d'extinction à cause du braconnage et de la disparition de son habitat.

Population

880

Habitat

Forests of Uganda, Rwanda and the Democratic Republic of Congo

ORANGUTAN



Critically endangered

The orangutan population is vulnerable: a female has one baby every three to five years. Also, their habitat is being destroyed for timber or palm oil.

Les orang-outans sont vulnérables car une femelle n'a un petit que tous les trois à cinq ans. La déforestation et la production d'huile de palme détruisent aussi leur habitat.

Population

120,000

Habitat

Tropical rainforests of Borneo and Sumatra

POLAR BEAR



Vulnerable

Polar bears live on the sea ice, where they hunt for seals and breed. But the sea ice is melting due to global warming. They are also in danger from hunters.

Les ours polaires vivent sur la banquise, où ils chassent les phoques et élèvent leurs petits. Mais le réchauffement climatique fait fondre la banquise et ils sont victimes des chasseurs.

Population

22,000

Habitat

The Arctic sea ice, in the Arctic

RED PANDA



Endangered

Red pandas live in forests. The loss of their habitat (trees) and food (bamboo) means they are in danger. They are also poached for their fur and sold as pets.

Les pandas roux vivent dans la forêt. Mais la disparition de leur habitat et des bambous (dont ils se nourrissent) les menace. Les braconniers les vendent aussi ou les tuent pour leur fourrure.

Population

10,000

Habitat

Forests of the Eastern Himalayas

GREAT WHITE SHARK



Vulnerable

The world's largest predatory fish is important for the ecosystem – it is at the top of the marine food pyramid. Sharks are hunted for their fins and 300 teeth!

Le plus grand prédateur des poissons est important pour l'écosystème car il est au sommet de la pyramide alimentaire des animaux marins. Les requins sont chassés pour leur aileron et leurs dents.

Population

unknown

Habitat

Oceans: Oceania, USA, South Africa, the Mediterranean

